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Protokół  Nr  XXXVIII/14 
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin 

odbytej  w  dniu  10  lutego  2014  r. 
w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1) 

 
 
Początek obrad w dniu 10 lutego 2014 r.: 
- godz. 11.00 
Zakończenie obrad: 
- godz. 14.50 
 
 
W dniu 10 lutego 2014 r. w sesji uczestniczyło 30 radnych. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni: 
1. Jerzy Sieńko 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 
- przewodniczący rad osiedlowych – lista obecności stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu,  
- Dyrektorzy/Kierownicy Miejskich Jednostek Organizacyjnych - lista obecności 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu, 
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad powitał przybyłych na kolejną XXXVIII 
zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, 
przedstawicieli Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, związków zawodowych, 
mieszkańców miasta oraz przedstawicieli szczecińskich mas mediów. 

Następnie Przewodniczący obrad w oparciu o przedłożoną listę obecności 
stwierdził, że na sali jest quorum, zatem obrady Rady będą prawomocne. 
Oświadczył, że w związku z tym otwiera XXXVIII zwyczajną sesję Rady Miasta 
Szczecin. 
 

Przewodniczący obrad powołał na sekretarza obrad Urszulę Pańkę – 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Szczecin – do prowadzenia listy mówców, 
przeprowadzania imiennych głosowań i innych czynności pomocniczych, 
niezbędnych do prawidłowego przebiegu posiedzenia. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad: 
 
2. Zatwierdzenie protokołu z XXXVII zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w 

dniu 20.01.2014 r. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad poinformował, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli możliwość zapoznać się z jego 
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treścią. Zapytał radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku 
z brakiem uwag poddał jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 26  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 
W wyniku powyższego głosowania protokół został zatwierdzony. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad: 
 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad poinformował, że wpłynęły następujące wnioski 
dot. zmian do porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu): 
 
Wniosek Przewodniczącego Rady Miasta o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały nr 44/14 zmieniającego uchwałę w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji stałych Rady Miasta Szczecin 
 
za - 17  przeciw - 6  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności o 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 45/14 w sprawie 
nadania nazw urzędowych ulicom (ul. Bilska i ul. Atlantycka) 
 
za - 20  przeciw - 1  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały nr 46/14 w sprawie skargi na Dyrektora 
ZBiLK (rozliczenie zaległości) 
 
za - 27  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały nr 47/14 w sprawie skargi na Dyrektora 
ZBiLK (wydzierżawienie nieruchomości) 
 
za - 22  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Przewodniczącego Rady Miasta o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały nr 48/14 w sprawie zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego 
Wojewody Zachodniopomorskiego 
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za - 20  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały nr 49/14 w sprawie wysokości opłaty związanej z pobytem 
w Miejskiej Izbie Wytrzeźwień w Szczecinie 
 
za - 23  przeciw - 1  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały nr 
354/13 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty, naliczanej od 
ceny sprzedaży nieruchomości, położonych w Szczecinie, przy ul. 5 Lipca 
(projekt uchwały nr 354/13 stanowi załącznik nr 7 do protokołu) 
 
za - 22  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 
nr 8/14 w sprawie zbycia gminnej zabudowanej nieruchomości gruntowej 
położonej w Szczecinie przy ul. Kolumba 71, 72 na działkach nr 11/9, 11/10 
z obrębu 1047 (projekt uchwały nr 8/14 stanowi załącznik nr 8 do protokołu) 
 
za - 20  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 
29/14 w sprawie przyznania najemcy pierwszeństwa w nabyciu lokalu 
użytkowego przy Alei Wyzwolenia 7/U7 (projekt uchwały nr 29/14 stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu) 
 
za - 20  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 
31/14 w sprawie przyznania najemcy pierwszeństwa w nabyciu lokalu 
użytkowego przy Alei Wyzwolenia 7/U6 (projekt uchwały nr 31/14 stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu) 
 
za - 21  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
A. Kozłowski – w imieniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej zawnioskował 
o zdjęcie z porządku obrad następujących projektów uchwał: 
− 42/14 zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, 

opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych 
Miasta Szczecin oraz sposobu ich pobierania 
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− 43/14 w sprawie kierunków działania Prezydenta Miasta jako Zgromadzenia 
Wspólników Spółki z o.o. Nieruchomości i Opłaty Lokalne. 

 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie 
z porządku obrad projektu uchwały nr 42/14 
 
za - 23  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie 
z porządku obrad projektu uchwały nr 43/14 
 
za - 24  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad poinformował, że wpłynął wniosek Klubu 
radnych PO o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 50/14 
w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli 
 
D. Krystek - Przewodniczący klubu radnych SLD poprosił o uzasadnienie wniosku. 
Radny przypomniał, że miał to być wniosek Komisji Rewizyjnej na kolejną sesję 
Rady Miasta. 
 
L. Duklanowski – w imieniu klubu radnych PiS poprosił o 5 minut przerwy. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad ogłosił 5 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
 
T. Hinc – w imieniu klubu radnych PiS poinformował, że klub popiera projekt 
uchwały, ale chcieliby aby ta kontrola miała zdecydowanie szerszy zakres 
i obejmowała również inne umowy. Radny nie rozumie dlaczego klub Platformy 
Obywatelskiej złożył projekt uchwały skoro miała to być inicjatywa Komisji 
Rewizyjnej. Klub wnioskuje aby Komisja Rewizyjna spotkała się w trakcie sesji 
i podjęła wniosek odnośnie projektu uchwały o szerszej kontroli, który radni 
przegłosują. Jednocześnie radny poprosił klub radnych PO o wycofanie swojego 
projektu uchwały. 
 
T. Grodzki – Przewodniczący klubu radnych PO stwierdził, że nie ma żadnych 
przeciwwskazań do rozszerzenia zakresu projektu uchwały. W imieniu klubu 
radnych PO złożył deklarację, że jeżeli padnie wniosek o rozszerzenie projektu 
uchwały na inne lokale, klub go poprze. Radny nie widzi przeciwwskazań aby po 
wprowadzeniu do porządku obrad projektu uchwały, Komisja Rewizyjna zgłosiła 
poprawki do projektu uchwały. 
 
D. Krystek – Przewodniczący klubu radnych SLD poprosił o 10 minut przerwy. 
Jednocześnie zwrócił się do radnego Bazylego Barana - Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o niezwłoczne zwołanie Komisji. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
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Po przerwie: 
 
B. Baran – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał projekt uchwały stanowiący 
załącznik nr 11 do protokołu. 
 
J. Stopyra - Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 50/14. 
 
Głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały nr 50/14 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej 
przeprowadzenia kontroli 
 
za - 26  przeciw - 1  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
J. Wijas – zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 
nr 37/14 w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami 
Gminy Miasto Szczecin na lata 2014-2018. 
 
za - 30  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
W. Dąbrowski – zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 
nr 30/14 w sprawie przyznania najemcy pierwszeństwa w nabyciu lokalu 
użytkowego przy Alei Wyzwolenia 7/U4 (projekt uchwały nr 30/14 stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu) 
 
J. Stopyra - Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek o zdjęcie 
z porządku obrad projektu uchwały nr 30/14 w sprawie przyznania najemcy 
pierwszeństwa w nabyciu lokalu użytkowego przy Alei Wyzwolenia 7/U4 
 
za - 25  przeciw - 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad oświadczył, że po rozpatrzeniu wniosków przez 
Radę porządek obrad XXXVIII zwyczajnej sesji jest następujący: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protokołu z XXXVII zwyczajnej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej 

w dniu 20 stycznia 2014 r. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

− 26/14 - wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej 
w Szczecinie w rejonie ul. Seledynowej, sprzedawanej w drodze 
bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego będącego spółdzielnią 
mieszkaniową, 

− 27/14 - wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
nieruchomości gruntowej położonej w Szczecinie przy Placu Dziecka 10, 11, 
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12, 13, 14, 15, sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz użytkownika 
wieczystego będącego spółdzielnią mieszkaniową, 

− 28/14 - wystąpienia do Trybunału Konstytucyjnego z wnioskiem 
o stwierdzenie niezgodności z Konstytucją Rzeczpospolitej Polskiej art. 69 
ustawy z 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz.U. 
z 2010 r. Nr 102, poz. 651, Nr 106 poz. 675, Nr 155 poz. 1043, Nr 197 poz. 
1307, Nr 200 poz. 1323; z 2011 r. Nr 64, poz. 341, Nr 115 poz. 673, Nr 106 
poz. 622, Nr 129 poz. 732, Nr 130 poz. 762, Nr 135 poz. 789, Nr 163 poz. 
981, Nr 187 poz. 1110, Nr 224 poz. 1337; z 2012 r. poz. 908, poz. 951, poz. 
1256, poz. 1429, poz. 1529; z 2013r. poz. 829, poz. 1238) oraz § 30 
rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 września 2004r. w sprawie wyceny 
nieruchomości i sporządzania operatu szacunkowego (Dz.U. z 2004r. Nr 207 
poz. 2109, z 2005r. Nr 196 poz. 1628, z 2011r. Nr 165 poz. 985), 

− 32/14 - przyznania najemcy pierwszeństwa w nabyciu lokalu użytkowego 
przy ul. Parkowej 26/U1, 

− 33/14 - sprzedaży w drodze bezprzetargowej niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej działkę nr 7/35 z obr. 1037 położonej w Szczecinie 
w rejonie ul. Panieńskiej, 

− 34/14 - ustalenia wysokości stawki procentowej bonifikaty przy sprzedaży 
należącego do Gminy Miasto Szczecin udziału 637/1000 części lokalu 
mieszkalnego nr 7 położonego w Szczecinie, przy ul. Orawskiej 15 
sprzedawanego w drodze bezprzetargowej na rzecz jego najemców, 

− 35/14 - wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 
nieruchomości gruntowych sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na 
poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych, 

− 40/14 - wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 
Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółki z o. o. 
z siedzibą w Szczecinie, 

− 23/14 - zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia Statutu 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szkół Wyższych 
w Szczecinie, 

− 24/14 - zmieniająca uchwałę w sprawie likwidacji samorządowego zakładu 
budżetowego pn. Zarząd Dróg i Transportu Miejskiego w celu utworzenia 
jednostki budżetowej pn. Zarząd Dróg i Transportu Miejskiego, 

− 25/14 - zmieniająca uchwałę w sprawie Programu Ochrony Środowiska 
przed Hałasem dla Miasta Szczecin, 

− 36/14 - zmieniająca Uchwałę Nr L/1273/10 Rady Miasta Szczecin z dnia 
06 września 2010 r. w sprawie zasad przyznawania i realizacji stypendiów 
naukowych Prezydenta Miasta Szczecin dla studentów i doktorantów, 

− 39/14 - zobowiązania Prezydenta Miasta do ustalenia warunków usuwania 
i przenoszenia pomników, 

− 41/14 - nadania nazwy urzędowej ulicy (ul. Czekoladowa), 
− 44/14 – zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia składów osobowych 

komisji stałych Rady Miasta Szczecin, 
− 45/14 – nadania nazw urzędowych ulicom (ul. Bilska i ul. Atlantycka), 
− 46/14 – skargi na Dyrektora ZBiLK (rozliczenie zaległości), 
− 47/14 – skargi na Dyrektora ZBiLK (wydzierżawienie nieruchomości), 
− 48/14 – zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody 

Zachodniopomorskiego, 
− 49/14 – wysokości opłaty związanej z pobytem w Miejskiej Izbie Wytrzeźwień 

w Szczecinie, 
− 50/14 - zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli. 
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6. Stanowisko Rady Miasta Szczecin w sprawie Honorowych Obywateli Miasta 
Szczecin. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2013. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
10. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad: 
 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Wykaz interpelacji i zapytań radnych zgłoszonych na sesji Rady Miasta oraz 
w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
J. Wijas – zgłoszone zapytanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. Interpelacje 
stanowią załączniki nr 15 i 16 do protokołu. 
 
M. Jacyna-Witt – zgłoszone interpelacje stanowią załączniki nr 17 i 18 do protokołu. 
 
A. Kozłowski - zgłoszona interpelacja stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
Zapytanie stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
J. Lemm – zgłoszona interpelacja stanowi załącznik nr 21 do protokołu. Zapytania 
stanowią załączniki nr 22 i 23 do protokołu. 
 
G. Zielińska – zgłoszone zapytanie stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
M. Duklanowski – zgłoszona interpelacja stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
M. Napieralski – radny interpelował w sprawie harmonogramu prac dotyczących 
wykonania oświetlenia przy ul. Zyndrama z Maszkowic i ul. Rubież oraz w sprawie 
niewybudowanego odcinka drogi przy ulicy Polskich Marynarzy. 
 
U. Pańka - radna interpelowała w sprawie umiejscowienia w mieście Masztu 
Konstantego Maciejewicza. 
 
T. Grodzki – zgłoszona interpelacja stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
M.M. Herczyńska – zgłoszone interpelacje stanowią załączniki nr 27 i 28 do 
protokołu. 
 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad: 
 
5. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Ścieżka do projektów uchwał stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

26/14 - wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej 
w Szczecinie w rejonie ul. Seledynowej, sprzedawanej w drodze 

bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego będącego spółdzielnią 
mieszkaniową 

 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 26/14 
 
za – 22  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości gruntowej położonej w Szczecinie w rejonie ul. Seledynowej, 
sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego będącego 
spółdzielnią mieszkaniową. Uchwała Nr XXXVIII/1126/14 stanowi załącznik nr 31 
do protokołu. 
 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

27/14 - wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży 
nieruchomości gruntowej położonej w Szczecinie przy Placu Dziecka 10, 11, 
12, 13, 14, 15, sprzedawanej w drodze bezprzetargowej na rzecz użytkownika 

wieczystego będącego spółdzielnią mieszkaniową  
 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 27/14 
 
za – 22  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości gruntowej 
położonej w Szczecinie przy Placu Dziecka 10, 11, 12, 13, 14, 15, sprzedawanej 
w drodze bezprzetargowej na rzecz użytkownika wieczystego będącego spółdzielnią 
mieszkaniową. Uchwała Nr XXXVIII/1127/14 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

28/14 - wystąpienia do Trybunału Konstytucyjnego z wnioskiem o 
stwierdzenie niezgodności z Konstytucją Rzeczpospolitej Polskiej art. 69 

ustawy z 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz.U. z 2010 
r. Nr 102, poz. 651, Nr 106 poz. 675, Nr 155 poz. 1043, Nr 197 poz. 1307, Nr 

200 poz. 1323; z 2011 r. Nr 64, poz. 341, Nr 115 poz. 673, Nr 106 poz. 622, Nr 
129 poz. 732, Nr 130 poz. 762, Nr 135 poz. 789, Nr 163 poz. 981, Nr 187 

poz. 1110, Nr 224 poz. 1337; z 2012 r. poz. 908, poz. 951, poz. 1256, poz. 
1429, poz. 1529; z 2013r. poz. 829, poz. 1238) oraz § 30 rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 21 września 2004r. w sprawie wyceny nieruchomości 
i sporządzania operatu szacunkowego (Dz.U. z 2004r. Nr 207 poz. 2109, 

z 2005r. Nr 196 poz. 1628, z 2011r. Nr 165 poz. 985)  
 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Grzegorz Jankowski – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Nieruchomościami. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
M. Jacyna-Witt – ma wrażenie, że Prezydent Miasta za wszelką cenę chce nie 
dopuścić do zamiany użytkowania wieczystego w prawo własności. Uważa, że Rada 
Miasta powinna odrzucić projekt uchwały i skłonić Prezydenta Miasta do jak 
najszybszego przekształcania użytkowania wieczystego w prawo własność. Radna 
jest przeciwko projektowi uchwały. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 28/14 
 
za – 12  przeciw - 7  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wystąpienia do 
Trybunału Konstytucyjnego z wnioskiem o stwierdzenie niezgodności z Konstytucją 
Rzeczpospolitej Polskiej art. 69 ustawy z 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (t.j. Dz.U. z 2010 r. Nr 102, poz. 651, Nr 106 poz. 675, Nr 155 
poz. 1043, Nr 197 poz. 1307, Nr 200 poz. 1323; z 2011 r. Nr 64, poz. 341, Nr 115 
poz. 673, Nr 106 poz. 622, Nr 129 poz. 732, Nr 130 poz. 762, Nr 135 poz. 789, Nr 
163 poz. 981, Nr 187 poz. 1110, Nr 224 poz. 1337; z 2012 r. poz. 908, poz. 951, 
poz. 1256, poz. 1429, poz. 1529; z 2013r. poz. 829, poz. 1238) oraz § 30 
rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 21 września 2004r. w sprawie wyceny 
nieruchomości i sporządzania operatu szacunkowego (Dz.U. z 2004r. Nr 207 poz. 
2109, z 2005r. Nr 196 poz. 1628, z 2011r. Nr 165 poz. 985). Uchwała Nr 
XXXVIII/1128/14 stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
32/14 - przyznania najemcy pierwszeństwa w nabyciu lokalu użytkowego przy 

ul. Parkowej 26/U1  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 32/14 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 2 



 10

 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
najemcy pierwszeństwa w nabyciu lokalu użytkowego przy ul. Parkowej 26/U1. 
Uchwała Nr XXXVIII/1129/14 stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

33/14 - sprzedaży w drodze bezprzetargowej niezabudowanej nieruchomości 
gruntowej stanowiącej działkę nr 7/35 z obr. 1037 położonej w Szczecinie 

w rejonie ul. Panieńskiej 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 33/14 
 
za – 17  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży 
w drodze bezprzetargowej niezabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej 
działkę nr 7/35 z obr. 1037 położonej w Szczecinie w rejonie ul. Panieńskiej. 
Uchwała Nr XXXVIII/1130/14 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

34/14 - ustalenia wysokości stawki procentowej bonifikaty przy sprzedaży 
należącego do Gminy Miasto Szczecin udziału 637/1000 części lokalu 

mieszkalnego nr 7 położonego w Szczecinie, przy ul. Orawskiej 15 
sprzedawanego w drodze bezprzetargowej na rzecz jego najemców  

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 34/14 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie ustalenia 
wysokości stawki procentowej bonifikaty przy sprzedaży należącego do Gminy 
Miasto Szczecin udziału 637/1000 części lokalu mieszkalnego nr 7 położonego 
w Szczecinie, przy ul. Orawskiej 15 sprzedawanego w drodze bezprzetargowej na 
rzecz jego najemców. Uchwała Nr XXXVIII/1131/14 stanowi załącznik nr 41 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

35/14 - wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto 
nieruchomości gruntowych sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na 

poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 35/14 
 
za – 21  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny netto nieruchomości gruntowych 
sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległych. Uchwała Nr XXXVIII/1132/14 
stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

40/14 - wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 
Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego Spółki z o. o. z 

siedzibą w Szczecinie  
 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonała 
Grażyna Szotkowska – Prezes Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
M. Jacyna-Witt – zapytała, kto będzie dopłacał do mieszkań, skoro mają one być 
wynajmowane na zasadach bardziej opłacalnych niż komercyjnie? 
 
G. Szotkowska – Prezes Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 
stwierdziła, że w tej chwili studenci wynajmują, w większości, mieszkania na 
wolnym rynku, czyli opłacają ceny wolnorynkowe. STBS chce zaproponować czynsz 
komunalny lub TBS-owski w zależności od tego jakie to będą mieszkania 
i z udziałem jakich środków będą wybudowane. W większości są problemy 
z zasiedleniem dużych mieszkań, w starym zasobie wniesionym, które trzeba 
wyremontować i dostosować do potrzeb wspólnego zamieszkiwania. Lokale 5-cio i 6-
cio pokojowe będą miały wspólną część tj.: łazienkę, kuchnię i do dyspozycji 
studentów poszczególne pokoje. 
 
M. Jacyna-Witt – zapytała z jakich pieniędzy STBS remontuje te mieszkania? 
 
G. Szotkowska – Prezes Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 
stwierdziła, że mieszkania są remontowane ze środków własnych STBS. 
 
M. Jacyna-Witt – zapytała skąd są pozyskiwane środki własne? 
 
G. Szotkowska – Prezes Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 
odpowiedziała, że środki własne są pozyskiwane z prowadzonej działalności. 
 
M. Jacyna-Witt – zapytała, czy działalnością jest wynajem mieszkań oraz lokali 
użytkowych? 
 
G. Szotkowska – Prezes Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 
potwierdziła, że tak jest. 
 
J. Lemm - zapytała kto będzie pokrywał koszty ewentualnych remontów, bo należy 
się spodziewać, że będą one częstsze albo droższe? 
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G. Szotkowska – Prezes Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 
stwierdziła, że będzie je pokrywała spółka jako wynajmujący. 
 
J. Lemm - zapytała, czy to się będzie opłacało? 
 
G. Szotkowska – Prezes Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 
stwierdziła, że tak i dlatego liczą na współpracę z samorządami studenckimi 
i z władzami uczelni. STBS chciałby aby to nie był wolny nabór, tylko aby to byli 
studenci wskazywani przez samorząd studencki. 
 
J. Lemm - zdaniem radnej część tych lokali powinno być w zasobach miasta aby 
mieszkańcy tak długo nie czekali na mieszkanie. 
 
G. Pańka – stwierdziła, że TBS powinien zaproponować mieszkania o dużej 
powierzchni starszym, samotnym osobom do wspólnego zamieszkiwania, a nie 
wynajmować studentom. Od tego są akademiki czy stancje. 
 
G. Zielińska – zapytała, czy te mieszkania będą miały dostosowane np. toalety czy 
kuchnię do dużej ilości osób mieszkających w lokalu. 
 
G. Szotkowska – Prezes Szczecińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego 
stwierdziła, że jest tu mowa o bardzo dużych mieszkaniach od 100 do 120 m2. Są to 
generalnie mieszkania położone na ostatniej kondygnacji więc nie mogą to być 
mieszkania dostosowane dla potrzeb osób starszych. Zwróciła uwagę na to, że tak 
duże mieszkania nie znajdują chętnych spośród osób oczekujących w kolejce 
w Zarządzie Budynków i Lokali Komunalnych. 
STBS w zeszłym roku duże mieszkania położone na parterze zaproponowała osobom 
starszym i z początkiem tego roku przy ul. Bohaterów Warszawy 98/1 rozpocznie 
działalność filia Domu Pomocy Społecznej z Romera. 
 
G. Zielińska - uważa, że dla studentów powinno się przeznaczać całe kamienice, 
a nie pojedyncze mieszkania. Radna nie zgadza się z proponowaną koncepcją. 
 
U. Pańka - poinformowała, że Komisja Budownictwa i Mieszkalnictwa oraz Komisja 
Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 40/14 
 
za – 13  przeciw - 3  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Szczecińskiego Towarzystwa 
Budownictwa Społecznego Spółki z o. o. z siedzibą w Szczecinie. Uchwała Nr 
XXXVIII/1133/14 stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

23/14 - zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Statutu Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szkół Wyższych w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 23/14 
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za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie zatwierdzenia Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej Szkół Wyższych w Szczecinie. Uchwała Nr XXXVIII/1134/14 stanowi 
załącznik nr 47 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

24/14 - zmieniająca uchwałę w sprawie likwidacji samorządowego zakładu 
budżetowego pn. Zarząd Dróg i Transportu Miejskiego w celu utworzenia 

jednostki budżetowej pn. Zarząd Dróg i Transportu Miejskiego  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 24/14 
 
za – 22  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego pn. Zarząd Dróg 
i Transportu Miejskiego w celu utworzenia jednostki budżetowej pn. Zarząd Dróg 
i Transportu Miejskiego. Uchwała Nr XXXVIII/1135/14 stanowi załącznik nr 49 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
25/14 - zmieniająca uchwałę w sprawie Programu Ochrony Środowiska przed 

Hałasem dla Miasta Szczecin 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 25/14 
 
za – 20  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie Programu Ochrony Środowiska przed Hałasem dla Miasta Szczecin. 
Uchwała Nr XXXVIII/1136/14 stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

36/14 - zmieniająca Uchwałę Nr L/1273/10 Rady Miasta Szczecin z dnia 06 
września 2010 r. w sprawie zasad przyznawania i realizacji stypendiów 
naukowych Prezydenta Miasta Szczecin dla studentów i doktorantów 

 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Michał Przepiera – Dyrektor Biura Strategii. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 52 do protokołu. 
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W dyskusji głos zabrali: 
 
M. Jacyna-Witt - zdaniem radnej nie ma w tych zasadach połączenia trzech 
elementów czyli: biznesu, nauki i samorządu. Są to tylko stypendia. Radna podczas 
dyskusji nad budżetem proponowała projekt dofinansowania stażów pracowników 
naukowych w przedsiębiorstwach. Pracownicy naukowi nie zawsze mają wiedzę 
praktyczną, a połączenie praktyki i teorii jest najlepszym elementem współpracy 
miasta w zakresie finansowania i dofinansowania działań naukowych. Rada nie 
chciała tego przyjąć, ale niestety nie chciał tego również przyjąć Prezydent. 
 
G. Zielińska – zapytała, czy studenci i doktoranci z kierunków filologicznych będą 
brali udział w tym programie? 
 
J. Wijas – niezrozumiałym dla radnego jest to, że przy okazji nowelizacji uchwały nie 
wprowadza się pożądanych zmian odnośnie studentów kierunków 
humanistycznych. Zgłosił wniosek formalny o odesłanie projektu uchwały do 
projektodawcy. 
 
za – 21  przeciw - 3  wstrzym. – 2 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został odesłany do 
projektodawcy. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

39/14 - zobowiązania Prezydenta Miasta do ustalenia warunków usuwania i 
przenoszenia pomników 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 
 
P. Krzystek – Prezydent Miasta stwierdził, że kwestia, która jest poruszona 
w projekcie uchwały może być rozwiązana w bardzo prosty sposób. Zadeklarował, że 
do 30 marca przedstawi Radzie Miasta ścieżkę legislacyjną odnośnie usuwania lub 
przenoszenia pomników. 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klubu radnych PiS poprosił o 15 minut przerwy. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad ogłosił przerwę do godziny 13.35. 
 
Po przerwie: 
 
W imieniu Klubów głos zabrali: 
 
L. Duklanowski – Przewodniczący klub radnych PiS poinformował, że wobec 
publicznej deklaracji Prezydenta Miasta, wycofuje projekt uchwały. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

41/14 - nadania nazwy urzędowej ulicy (ul. Czekoladowa)  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 41/14 
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za – 24  przeciw - 1  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania 
nazwy urzędowej ulicy (ul. Czekoladowa). Uchwała Nr XXXVIII/1137/14 stanowi 
załącznik nr 55 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

44/14 - zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych komisji 
stałych Rady Miasta Szczecin 

 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały dokonała Anna Bartczak – Dyrektor 
Biura Rady Miasta. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 
Autopoprawka do projektu uchwały stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 44/14 z autopoprawką 
 
za – 17  przeciw - 3  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie ustalenia składów osobowych komisji stałych Rady Miasta Szczecin. 
Uchwała Nr XXXVIII/1138/14 stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

45/14 - nadania nazw urzędowych ulicom 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 45/14 
 
za – 20  przeciw - 1  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania nazw 
urzędowych ulicom. Uchwała Nr XXXVIII/1139/14 stanowi załącznik nr 60 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

46/14 - skargi na Dyrektora ZBiLK (rozliczenie zaległości) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 46/14 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
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Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Dyrektora ZBiLK (rozliczenie zaległości). Uchwała Nr XXXVIII/1140/14 stanowi 
załącznik nr 62 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

47/14 - skargi na Dyrektora ZBiLK (wydzierżawienie nieruchomości) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 47/14 
 
za – 17  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie skargi na Dyrektora 
ZBiLK (wydzierżawienie nieruchomości). Uchwała Nr XXXVIII/1141/14 stanowi 
załącznik nr 64 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

48/14 - zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody 
Zachodniopomorskiego 

 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały dokonała Hanna Sokulska radca 
prawny BRM. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 48/14 
 
za – 13  przeciw - 2  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zaskarżenia 
rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Zachodniopomorskiego. Uchwała 
Nr XXXVIII/1142/14 stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
49/14 - wysokości opłaty związanej z pobytem w Miejskiej Izbie Wytrzeźwień 

w Szczecinie 
 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonała 
Anna Budnik – Kierownik w Wydziale Spraw Społecznych. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 67 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały nr 49/14 
 
za – 10  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wysokości 
opłaty związanej z pobytem w Miejskiej Izbie Wytrzeźwień w Szczecinie. Uchwała 
Nr XXXVIII/1143/14 stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

50/14 - zlecenia Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
M. Jacyna-Witt – przypomniała, że radna Judyta Lemm od lat dopytuje się 
o przedmiotowy lokal ale należy mieć świadomość, że radni z Platformy 
Obywatelskiej proponują przeprowadzenie kontroli dopiero po 14 latach od 
momentu wynajęcia tego lokalu. Lokal został wynajęty najemcy na zasadach 
rozliczenia za koszty przeprowadzenia remontu, kiedy Wiceprezydentem był Dariusz 
Wieczorek. Radna uznała, że Platforma Obywatelska przez te 14 lat miała szansę 
wyjaśnienia tej sprawy tym bardziej, że przez 4 lata PO współrządziła miastem, 
natomiast teraz dokonuje się tego w kontekście: przekręt, Dariusz Wieczorek, 
wynajęcie niezgodne z interesem miasta, niegospodarności itd. Nikt nie będzie 
sprawdzał, jeżeli zostanie to opisane, czy dokonało się to 14 lat temu. Radna 
poinformowała, że oczywiście będzie głosowała za przyjęciem przedmiotowego 
projektu uchwały, ponieważ przy okazji pojawi się kwestia sprawdzania lokali 
innych, wynajętych na tych samych zasadach od 2000 rok, co może być 
rzeczywiście interesujące.   
 
J. Lemm – stwierdziła, że z jednej strony nie może nie zgodzić się ze swoją 
przedmówczynią, co do wcześniejszego wyjaśnienia tej sprawy, gdyby nie fakt, że 
radni nie widzieli, o tym iż istnieje tak skonstruowana umowa. Radna 
poinformowała, że próbowała tym tematem zainteresować radnych, niestety nie 
otrzymała wszystkich materiałów. Z tych materiałów, które otrzymali radni 
wynikało, że umowa zawiera poważną wadę. Otóż najemca wyłoniony w przetargu 
nie wykonał prac, które miał wykonać aby skorzystać z najmu bezczynszowego, 
czyli nie wywiązał się z zapisów umowy. W umowie remont został oszacowany na 
kwotę 700.000 zł. Radna poinformowała, że jako Przewodnicząca Komisji zwróciła 
się o przedstawienie protokołu z wykonanych prac remontowych przez najemcę. 
Otrzymała informację od Sekretarza Miasta Ryszarda Słoki, że takiego protokołu nie 
ma w związku z tym zwraca się z pytaniem na jakiej podstawie nadal trwa umowa? 
Komisja ds. Budżetu i Finansów nie mogła kontynuować tematu ze względu na 
zakres posiadanych uprawnień. Radna stwierdziła, że w bardzo dziwnych 
okolicznościach pojawił się sam przetarg. W komisji przetargowej był radny 
reprezentujący ówczesną Radę Miasta Pan Leszek Duklanowski, natomiast 
w drugiej komisji żadnego radnego nie było. Radna uznała, że Komisja Rewizyjna 
jest odpowiednia by sprawę zbadać. 
 
L. Duklanowski – stwierdził, iż nie rozumie w jakim kontekście, w wypowiedzi 
radnej, padło jego nazwisko.  
 
T. Grodzki – stwierdził, że nie byłoby problemu, gdyby umowy z miastem były jawne 
i nie anonimowe. Z dziwnym uporem Magistrat próbuje to negować poprzez słowo 
"anonimizacja". 
 
D. Krystek – uznał, że temat o który wnioskowała Platforma Obywatelska, to temat 
znany także z doniesień medialnych. Stwierdził, iż ubolewa nad tym, że Platforma 
Obywatelska nie chciała dotrzymać kompromisu zawartego na posiedzeniu Komisji 
Rewizyjnej, a był co do tego konsensus, że Komisja sprawą się zajmie.  
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W. Dzikowski – uznał, iż wie czemu ma służyć cała ta kontrola a dokładniej cała 
otoka podczas prowadzenia tej kontroli. Jest to jakaś próba wzniecenia ognia, 
prowadzenia wojenki pomiędzy Platforma Obywatelską a SLD, ale jeżeli występują 
nieprawidłowości to oczywiście trzeba je wyjaśnić. Odnosząc się do wypowiedzi 
radnego Tomasz Hinca, w której zarzucał ukrywanie umów, zapytał skąd więc 
umowy otrzymała radna Judyta Lemm? Jeżeli były podpisane jakieś umowy, były 
ustalone jakieś warunki i nie było w ciągu 14 lat żadnej renegocjacji umowy, nie 
powstały żadne aneksy i prace remontowe rzeczywiście nie były wykonane, to radni 
powinni określić, czy zakres wykonanych prac był właściwy, czy niewłaściwy i tego 
dokona Komisja Rewizyjna. Jeżeli by się okazało jednak, że te prace zostały 
wykonane to wyjdzie na to, że w sposób niegrzeczny traktowany jest podmiot 
prowadzący. 
 
T. Hinc - zawnioskował o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały nr 50/14 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zlecenia 
Komisji Rewizyjnej przeprowadzenia kontroli. Uchwała Nr XXXVIII/1144/14 
stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad: 
 
6. Stanowisko Rady Miasta Szczecin w sprawie Honorowych Obywateli Miasta 

Szczecin. 
 
Projekt stanowiska w sprawie Honorowych Obywateli Miasta Szczecin stanowi 
załącznik nr 71 do protokołu. 
 
A. Szałabawka – poinformował, że jest zmiana w treści stanowiska. Zmieniona treść 
stanowiska stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 
 
M. Jacyna-Witt – stwierdziła, iż wnioskodawcy wywołują temat, który był już 
wielokrotnie podejmowany medialnie. Radna uznał, że w związku z tym, że do 
kompetencji Rady Miasta należy nadawanie tytułu Honorowego Obywatela Miasta 
Szczecin, to nie do Prezydenta powinien być kierowany apel a do Przewodniczącego 
Rady o powołanie takiego zespołu, który powinien przedstawić stanowisko.  
 
A. Szałabawka - wyjaśnił, że intencją jest aby został powołany zespół, w którym 
radni będą mieli do dyspozycji osoby legislacyjne aby mogły być tworzone stosowne 
dokumenty.  
 
D. Krystek – w imieniu klubu radnych SLD uznał, że tę propozycję uważa za próbę 
PiS-u ścigania się z partiami skrajnie narodowymi. Stwierdził, iż nigdy nie uważał, 
że istnieje ciągłość między Rzeszą a Państwem Polskim, dlatego tego typu 
stanowiska nie są na miejscu. Zaapelował aby radni PiS w związku z trwającymi 
zimowymi igrzyskami olimpijskimi odłożyli tę wojnę ideologiczną na inny termin, 
aby na spokojnie przed następną sesją była możliwość jego przedyskutowania na 
Prezydium Rady Miasta.  
 
M. Duklanowski – w imieniu klubu radnych PiS uznał, że kluczowym w tej dyskusji 
jest to, że rozmowa toczy się o projekcie stanowiska, które radni otrzymali przed 



 19

miesiącem. Nie ma żadnej wojny jest jedynie ustalenia stanu faktycznego. Zapewnił, 
że stanowisko nie jest kierowane do Prezydenta Miasta ale mówi o możliwości 
skorzystania z aparatu w postaci doświadczenia, umiejętności i wiedzy pracowników 
Magistratu. Radny odczytał treść stanowiska i poinformował, że jeżeli dojdzie do 
powołania zespołu i dyskusji nad poszczególnymi osobami to można o tym 
dyskutować na stosownej Komisji np. ds. Bezpieczeństwa i Komisji ds. Kultury. 
Dzisiaj należy, przyjęciem przedmiotowego stanowiska, dać zręby rozwiązań, które 
są społecznie oczekiwane. 
 
G. Zielińska – stwierdziła, że omawiana sprawa jest typowym tematem zastępczym. 
Zaczyna się kampania samorządowa a jedyny pomysł Prawa i Sprawiedliwości to 
albo usuwanie pomników albo Honorowych Obywateli tego Miasta. Historie zna 
każdy i wie, że kiedyś były tu władze niemieckie, później sowieckie a teraz 
demokratyczne. Podała wątpliwość, czy Prezydent Miasta ma prawo powołania 
zespołu składającego się z radych Rady Miasta Szczecin, ponieważ to radni mogą 
powołać komisję czy zespół. Uznała, iż nie wyobraża sobie aby w takiej komisji nie 
znaleźli się historycy i prawnicy, ponieważ radny jest osobą najmniej merytoryczną 
w tej sprawie. Radna zapytała, jak będzie wyglądała ta komisja? 
 
A. Marchewka - stwierdził, iż należy zająć sie sprawami naprawdę ważnymi dla 
miasta a przedmiotowy temat w randze najistotniejszych problemów Szczecina jest 
pewnie gdzieś na ok. 100 pozycji. Lepiej rozmawiać o tym jak zmniejszać bezrobocie 
w Szczecinie, które wynosi prawie 10%, co zrobić, żeby miasto stało się miastem 
przyjaznym, jak poprawić jawność jego funkcjonowania i jak zwiększyć ilość miejsc 
pracy i zachęcić potencjalnych inwestorów aby tutaj lokowali swój kapitał. Takiej 
dyskusji potrzebuje dzisiaj Szczecin, tego oczekują od Rady mieszkańcy, a nie walki 
z pomnikami po 25 latach od upadku komunizmu. 
 
B. Baran - zwrócił uwagę, że kompetencją Rady Miasta jest nadawanie tytułu 
Honorowego Obywatelstwa Miasta Szczecina ale nie zna kompetencji odnośnie 
odbierania takiego tytułu. Uznał wniosek PiS za czysto polityczny. Radni nie są 
historykami i nie piszą historii Miasta Szczecina a jedynie podejmują decyzje 
w sprawach bieżących. 
 
J. Lemm - uznała, że jeżeli Rada nie ma kompetencji do odbierania przyznanych 
tytułów to nie należy tworzyć nowego prawa, które pozwalałoby na coś takiego. 
Stwierdziła, że przedstawione stanowisko jest przygotowane chaotycznie, ponieważ 
brak w nim konkretów. 
 
T. Hinc - przypomniał działania pierwszej kadencji Rady Miasta, podczas której 
zmieniano nazwy ulicy Mariana Buczka, pl. Lenina. Należy więc rozumieć, że 
zgodnie z wypowiedziami Platformy Obywatelskiej te nazwy ulic powinny pozostać. 
Projekt przedstawionego stanowiska jest tak naprawdę zaproszeniem do dyskusji, 
dlatego zarzuty że jest ono niekonkretne czy nieprzygotowane są jedynie próbą 
zohydzenia tematu. Należy zadać pytanie, czy Rada Miasta Szczecin powinna godzić 
się na sytuację, że w której Miasto w publicznych mediach, po 1945 roku jest 
wiązane z takimi osobami jak Bolesław Bierut, czy Władysław Gomułka, czy może 
Rada Miasta nie powinna odciąć się symbolicznie? Zarzuty, że są ważniejsze tematy 
nie są uzasadnione, ponieważ Rada zajmuje sie na każdej sesji wieloma sprawami. 
Radny przyznał, że oczywiście Rada może samodzielnie powołać taki zespół zaprosić 
mec. Sokulską do współpracy, jednak zamierzeniem wnioskodawców było aby 
Prezydent Miasta swoim autorytetem włączył również historyków, osobę dr Michała 
Paziewskiego, czy przewodniczącego klubu radnych PO poprzedniej kadencji Pawła 
Bartnika, którzy publicznie wypowiadali się na ten temat. Nie ma procedury 
odbierania tytułu jednak nie powinno być tak, że Miasto Szczecin 25 lat po 
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odzyskaniu niepodległości, przy okazji dużych wydarzeń, w mediach publicznych 
było tak poniewierane.  
 
M. Duklanowski - w odniesieniu do wcześniejszych wypowiedzi radnych zacytował 
fragment opinii prawnej mec. Sokulskiej: 
"(...) W przypadku natomiast tytułów nadanych po II Wojnie Światowej można 
rozważyć zasadność pozbawienia tytułu niektórych osób. W tym celu warto jednak 
opracować projekt uchwały, który w miarę precyzyjnie będzie regulował zasady 
pozbawiania tego tytułu a dopiero po jego przyjęciu przez Radę Miasta będzie można 
przystąpić do podejmowania uchwal o pozbawieniu tytułu poszczególnych osób".  
Zaapelował aby potraktować przedłożony projekt z należytą starannością. 
 
A. Marchewka - w odpowiedzi na wypowiedzi radnych M. Duklanowskiego i T. Hinca 
zacytował szczecińskiego artystę, który w ubiegłym roku został uhonorowany 
Nagrodą Artystyczną Miasta Szczecina: "Pchnijmy w przód to, skoro nie mówimy nic, 
to mówmy chociaż krótko." 
 
J. Stopyra - zgłosił wniosek formalny o zamknięcie listy mówców. 
 
za – 12  przeciw - 9  wstrzym. – 0 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania lista mowców została zamknięta. 
 
A. Szałabawka - zwrócił uwagę, że z wcześniejszych wypowiedzi wynika, że dla 
radnych klubu PO komunistyczni dygnitarze typu Bierut są ok. Zaapelował 
o przystąpienie do głosowania. 
 
M. Jacyna-Witt - uznała, że omawiany temat z punktu widzenia mieszkańców 
i wizerunku miasta jest bardzo istotny. Odczytała opinię prof. Huberta Izdebskiego 
z Uniwersytetu Warszawskiego specjalisty prawa administracyjnego  
"Nie ma prawnego związku między miastami polskimi na ziemiach odzyskanych 
a funkcjonującymi tam wcześniej niemieckimi miastami. Owszem są nadal pewne 
związki faktyczne czasem większe np. na Opolszczyźnie, gdzie część ludności 
została. Nie ma jednak przeszkód by miasto zweryfikowało listę honorowych 
obywateli." 
Adwokat Roman Nowosielski z Gdańska: "Czym innym jest porządek państwowy, 
prawo na tym poziomie a czym innym miejski status miasta. Miasto żyje także 
w sensie prawnym nie zależnie od zmian państwowych, okupacji, przesunięć granic. 
Czy chodzi o Szczecin, Gdańsk, Wilno czy Warszawę w ciągu wieków zmieniały one 
przynależność państwową a jako miasta, w sensie organizacyjnym a nieraz 
prawnym, np. podział na nieruchomości, funkcjonowały cały czas. Dlatego obecne 
władze miasta mogą odciąć sie od decyzji swoich poprzedników w mieście i mogą 
uchwalić wygaśnięcie Obywatelstwa Hitlera i innego zbrodniarza na przykład 
z chwilą przejęcia miasta przez Polskę w 1945 r." 
Istnieje więc takie prawo które możemy wspólnie przyjąć, w formie uchwały czy to 
stanowiska. W informacjach znajdujących się w internecie na temat Szczecina 
i honorowych obywateli z ostatnich kilkunastu lat nie dominuje ta dotycząca, że 
tytuł ten otrzymał Jan Paweł II, prof. Wolszczan, tylko że Honorowym Obywatelem 
jest Adolf Hitler. 
 
D. Krystek - stwierdził, że nigdy nie będzie bronił Bieruta jednak zestawianie 
Gomułki i Bieruta w jednym szeregu jest bardzo nie fair. Poinformował, że chciałby 
przypomnieć koleżankom i kolegom z PiS, że pierwsze wybory do samorządu odbyły 
się 27 maja 1990 roku i do tego czasu w Szczecinie rządziła jeszcze Miejska Rada 
Narodowa. 
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T. Grodzki - przypomniał, że kiedy były zmieniane nazwy ulic, w I kadencji, Rada 
Miasta błyskawicznie sobie z tym poradziła. W ostatniej kadencji zmieniona została 
nazwa placu Sprzymierzonych na plac Szarych Szeregów na wniosek radnego 
Karuta. W ciągu 25 lat, kiedy w międzyczasie rządziły środowiska zarówno 
prawicowe jak i lewicowe, i był też taki moment w Radzie kiedy dominował POPiS 
pod przewodnictwem Arkadiusza Litwińskiego, i jakoś nikt takich pomysłów nie 
zgłaszał. Może rzeczywiście warto nad tym dyskutować ale radny uznał, że nie na 
forum Rady Miasta. Do decyzji Prezydenta pozostawił, czy zechce on powołać taką 
nieformalną Komisję w celu przygotowania propozycji dla radnych. Historia ma to 
do siebie, że trudno ją "odkręcić". Radny zaapelował, aby w tej materii zachować 
daleko idącą ostrożność, ponieważ nie można zakazać edyktem pisania internautom 
tego co chcą, ani zamknąć ust tym, którzy wychodzą na ulice z durnymi 
transparentami. Rada Miasta takiej władzy nie ma. 
 
B. Baran - zaapelował do wnioskodawców o nie korygowanie historii i wycofanie 
wniosku. 
 
T. Hinc - stwierdził, że będzie musiał rozczarować radnego B. Barana, ponieważ 
wniosek ten będzie powracał co sesję. Nie jest to groźba a przeświadczenie, że to co 
się nie dokonało przez ostatnie 25 lat wynika z jakiś powodów. A to radni nie chcieli 
się takimi tematami zajmować, bo twierdzili, że są tematy ważniejsze. Radny 
poinformował, że w "Gazecie Wyborczej" ukazał się artykuł, gdzie dwaj historycy 
szczecińscy: Paweł Bartnik i Michał Paziewski, wypowiadają się na temat obecności 
w przestrzeni publicznej wzorców osobowych. Radny stwierdził, iż chciałby aby 
Rada Miasta nie chowała głowy w piasek i aby po 25 latach, po przyjęciu uchwały 
można było powiedzieć, że ten temat został w jakiś sposób załatwiony. Zwrócił 
uwagę, że chodzi przede wszystkim o ustalenie mechanizmu odbierania tytułu 
Honorowego Obywatelstwa bez ustalania konkretnych osób. 
 
B. Baran - zwrócił uwagę, że Bierut, Gomułka czy Chruszczow byli Honorowymi 
Obywatelami, to czy tego chcemy, czy nie chcemy, to jest to świadectwo tamtych 
czasów, tamtej władzy, która rządziła Szczecinem i my tego nie zmienimy, nie 
wymażemy z ludzkiej pamięci faktów. 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad projektem stanowiska w sprawie Honorowych Obywateli Miasta 
Szczecin 
 
za – 10  przeciw - 13  wstrzym. – 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt stanowiska został odrzucony. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 7 punktu porządku obrad: 
 
7. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 

2013. 
 
J. Stopyra - Przewodniczący obrad przedłożył radnym Sprawozdanie z działalności 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok 2013. Stanowi ono załącznik nr 73 do 
protokołu. 
 
Pytań i uwag nie było. 
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Przystąpiono do realizacji 8 punktu porządku obrad: 
 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje zostaną udzielone radnym na 
piśmie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 9 punktu porządku obrad: 
 
9. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
 
Nie wniesiono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 10 porządku obrad: 
 
10. Zamknięcie obrad. 
 
J. Stopyra – Przewodniczący obrad poinformował, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany i oświadczył, że zamyka XXXVIII zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
 
 
 

Przewodniczący obrad 
 

Jan Stopyra 
 
Protokołowała: 
 
Edyta Sowińska 
 
Marta Klimek 


